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prof. dr. sc. Loretani Farka5, dekanici
doc. dr. sc. Goranu Livazovifu. prodekanu za
nastavu
doc. dr. sc. Silviji Rudevi6, prodekanici za
razvojno-strudni rad
doc. dr. sc. Dubravki BoZi6-Bogovi6, prodekanici
za studijske programe i studente

PREDMET: Preporuke Povjerenstva za kvalitetu vezane uz provedbu Strategije razvoja
u2014. te izradu Strategije razvojazarazd,oblje od 2016.-2020.

Povjerenstvo za osiguravanje i unapredivanje kvalitete visokog obrazovanja na svojoj 1.
sjednici odrZanoj 14. listopada2015. proudilo je izvje56e Radne skupine zapratenje provedbe
Strategije razvoja Fakulteta za 2014. godinu te razgovaralo o nacrtu Strategije razvoja za
ruzdoblje od 2016. - 2020.
S obzirom na preporuke koje je Upravi dostavila Radna skupina zapraleile provedbe Strategije
razvoja Fakulteta te s obzirom na temeljne ciljeve Strategije koja je joS u izradi (unapredenje
kvalitete znanstvenograda i odrZavanje kvalitete nastave), donosimo sljede6e preporuke:

1. U svrhuudinkovitije unutamje prosudbe, preporudujemo (u skladu s preporukom Radne
skupine zapra1enje provedbe Strategije razvoja) da Ured za kvalitetu podetkom veljade
svake godine poSalje podsjetnik zaizradu SWOT analize voditeljima svih ustrojbenih
jedinica kako bi SWOT analiza Fakulteta bila gotova najkasnije do kraja oZujka i time
dostupna Povjerenstvu zaunutarnju prosudbu sustava za kvalitetu.

2. Medu temeljnim ciljevima u nacrtu Strategije 2016.-2020. navodi se pokretanje novih
ekskluzivnih programa te pove6anje inteme izbomosti. Takoder, kao jedan od
pokazatelja za \rnapredenje kvalitete nastave navodi se primjena prograffra za
uskladivanj e rasporeda (do 2017 .). Povj erenstvo j e uodilo kako j e u tekudoj akad. godini
(2015.116.), pretpostavljamo uslijed podetka izvodenja novih programa na odredenim
studijima, do5lo do iznimnih i pove6anih problema pri sastavljanju rasporeda i
osiguravanju adekvatnog vremena i prostora za izvodenje nastave (broj i zauzetost
udionica) u odnosu na prethodnu akademsku godinu te da se pi izradi rasporeda neke
od preporuka koje je Povjerenstvo donijelo (Preporuka uzizradurasporeda na FFOS od
4. prosinca 2014.) nisu mogle uvaliti ili nisu uvaLavane. Uslijed toga rzravno je
ugroZena izbornost, jer smo dobili povratnu informaciju od studenata sa razliditih
Odsjeka (programa) kako su izborne kolegije mogli upisivati samo na temelju termina
navedenog u rasporedu (primjerice, od 4 ili 5 izbornih kolegija u ponudi, student je
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mogao fizidki dolaziti samo na jedan zbog ruzliditih kolizija i bio prisiljen upisati taj
kolegij bez obzirana vlastiti interes), pa de facto izbornost zarnnoge studente nije uop6e
postojala. Povjerenstvo smatra kako nedostatak udionica i neadekvatno uskladen
raspored predstavljaju izravnu prijetnju ostvarivanju ciljeva zadartth bududom
strategijom ramojate donosi sljede6e preporuke zakoje moli da ih Uprava rzrne u obzir
i u skladu s prostornim i financijskim mogu6nostima provede, jer su preduvjet kvalitete
nastave kako u ovoj akad. godini tako i ubudu6e:
- Treba napraviti analizu u kojoj bi se utvrdilo zadovoljava li postoje6i broj udionica

potrebe postoje6eg broja studijskih skupina (po svim pfogramima) na nadin da se
raspored moLe odvijati i organizirati u skladu s Preporukarnauzizradurasporeda na
FFOS koje je Povjerenstvo donijelo 4. prosinca 2014. Napominjemo da se novi
programi ove godine izvode samo na prvoj godini studija, a od iduie 6e i na drugoj
itd. Sto znadi da 6e se potreba za dodatnim udionicama i/ili terminima nastave
pove6avati, a zasada nemamo todnu projekciju roka do kojega bi naSa nova zgrada
mogla biti izgradena, Sto bi, nadamo se, rije5ilo prostorne probleme.

- Ukoliko Fakultet raspolaZe nedovoljnim brojem udionica (a kada zapodne obnova
potkrovlja, broj udionica 6e se smanjiti za 4 do zaw5etka obnove), treba razmotriti
moguinost izvodenja nastave u unajmljenim udionicama izvan zgrade Fakulteta
(Pudko sveudili5te, Kappa centar ili neki drugi prostor), ili paktraiiti od Sveudili5ta
da nam na raspolaganje stave odredeni broj udionicauzgradarra koje su u vlasni5tvu
SveudiliSta. Ukoliko problem nije u broju udionica ili nije samo u broju udionica,
potrebno je kvalitetnije uskladivati raspored sati.

- Uz Preporuke od 4. prosinca 2014., Povjerenstvo dodatno preporuduje kako je
potrebno voditi raduna o tome da se u cilju ostvarivanja vede izbomosti u rasporedu
treba preklapati Sto manji broj (izbornih i obveznih) kolegija koji se nude u okviru
istog programa i na istoj godini studija. Povjerenstvo smatra da Fakultet treba
nastojati pruZiti svim studentima mogu6nost izbora izbornih kolegija prema
interesu, ttz uvalavarle upisnih kvota, Sto znadi da termini odrLavarla izbornih
kolegija moraju biti prihvatljivi veiini studenata. Nadamo se da 6e program za
izradu rasporeda rno6i uskladivati program, no do tada je potrebno da osoba koja
uskladuje raspored vodi raduna o svim ovim parametrima.

- Ukoliko jedna osoba ne moZe sama uskladivati raspored, predlaZemo suradnju s
voditeljima Odsjeka pri demu niti osoba koja izraduje raspored niti voditelj Odsjeka
ne mogu pogodovati osobnim zahtjevimaprofesora (tnuvaLavanje ogranidenja koja
proizlaze iz dinjenice da su neki profesori putnici), nego se treba kreirati raspored
po mjeri studenata.

- Nastavnici ne bi smjeli tra};iti intervencije u rasporedu kako bi se raspored na FFOS
prilagodio njihovim obvezamavezanim uz nastar.u koju izvode drugdje. Naprotiv,
nastavnici trebaju svoje nastavne obveze na drugim institucijama prilagoditi i
promijeniti u skladu s rasporedom sati na FFOS, koji mora biti prioritetan.

- Takoder s ciljem izrade izvedbenih programa po mjeri studenata, Povjerenstvo
predlaie da se prije izrade izvedbenog programa (tijekom travnja ili svibnja)
studentima, po godinama studija, ponudi popis svih izbornih kolegija koji postoje u
programu te da studenti odaberu koji izborni kolegiji 6e biti uvrSteni u izvedbeni
program idu6e akademske godine. U praksi bi to znadilo da svaki nastavnik
studentima stavi na odabir sve izborne kolegije koje nastavnik prema tom programu
moLe izvoditi, a da se sukladno interesu studenata u izvedbeni plan stave kolegiji
koji su dobili najvi5e glasova. Norma nastavnika ne bi bila ugroZena, jer bi studenti
iskazali interes zasve izborne kolegije, a nastavnik bi izvodio onaj broj kolegija koji
je potreban, ali u skladu sa Leljama studenata (ako treba izvoditi jedan kolegij u
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izvedbeni se uvr5tava onaj zakojije najvedi interes, ako treba izvoditi dva, uvr5tava
se i sljededi po broju dobivenih glasova itd.).

Povjerenstvo takoder smatra dabi za kvalitetu nastavnog rada bilo pozitirmo kada bi
studenti mogli traLiti od KnjiZnice da naruduju potrebnu obveznu literaturu. Naime,
trenutno sustav narudZbe knjiZnidne grade funkcionira po principu da knjiZnidnu gradu
mogu narudivati nastavnici i voditelj knjiZnice sukladno Studijskim programima (u
koj ima j e navedena obvezna i izbomaispitna literatura) i Smj ernicama za nabavu grade.
Povjerenstvo smatra da studenti imaju izvrstan uvid u to koja obvezna grada nedostaje
te da im se treba omogu6iti da - primj erice tz priloZen popis obvezne literatrne za
odredeni kolegij kao dokaz i uz konzultaciju sa knjiZnidaroml knjiZnidarkom - zatraie
da se odredena knjiga narudi.
Povjerenstvo, na zahlev studenata, preporuduje da se rczmotri mogu6nost da postupak
meduknjiZnidne posudbe bude besplatan i za studente ukoliko se radi o jedinici s popisa
obvezne literature a nema je u naSoj knjiZnici.

Povjerenstvo za osiguravanje i unapredivanje kvalitete
predsjednica

doc. dr. sc. Liubica Matek
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